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З А П И С Н И К 
  са 47.  сједнице Представничког дома  

 Парламентарне скупштине  Босне и Херцеговине,  
одржане 4. марта  2009. године 

 
 
 Сједница је почела у 10 часова. Присуствовао је 41 посланик. Оправдано је одсуствовао Јован 
Тодоровић.  
 Из Савјета министара БиХ сједници су присуствовали министри: Средоје Новић, Бариша Чолак, 
Тарик Садовић, Младен Зиројевић и Свен Алкалај, те замјеници министара Марина Пендеш и Веселин 
Пољашевић.  
 
 Из међународних организација сједницу су пратили представници:  ОХР-а, ОЕБС-а, ЕУПМ-а,  
ЕУСР-а, НАТО-а и америчке амбасаде,  као и невладине организације Центри цивилних иницијатива. 
 

У оквиру претходних питања, предсједавајући Бериз Белкић обавијестио је посланике о 
обавјештењима која је добио од Савјета министара у вези са достављањем материјала који су раније  
тражени, и то:  

- у вези са спровођењем Мапе пута за либерализацију визног режима  - предсједавајући Савјета 
министара  обавијестио је да је Интерресорна радна група за преговоре о либерализацији визног режима 
припремила Извјештај о раду, који ће бити прослијеђен Парламенту након усвајања на сједници Савјета 
министара БиХ; 

-  у вези са Извјештајем о испуњавању обавеза из Споразума о стабилизацији и придруживању и 
обавеза из Европског партнерства –  предсједавајући  Савјета министара  обавијестио је да Дирекција за 
европске интеграције БиХ припрема материјал који ће бити прослијеђен након усвајања на сједници 
Савјета министара БиХ; 

- у вези са Извјештајем о раду Савјета министара БиХ за 2008. годину, предсједавајући Белкић 
рекао је да се чека да надлежне комисије доставе мишљења како би био уврштен у дневни ред сједнице 
Дома, као и то да још није истекао Пословником утврђен рок од 30 дана од достављања Извјештаја;  

- у вези са поплавама у Поповом пољу, на ријеци Крупи и подручју Хутовог блата, није 
достављен материјал тражен закључком са претходне сједнице Дома. 

 
У оквиру претходних питања, предсједавајући је обавијестио Дом да је Колегијум, радећи као 

комисија, постигао сагласност о предлогу Дениса Бећировића да се у дневни ред уврсти Разматрање 
предлога закључка у вези са континуираним нападима на новинаре и новинарску професију, с 
посебним освртом на угрожавање независног медијског извјештавања у БиХ, те да је, у складу са 
Пословником, ова тачка уврштена у дневни ред 47. сједнице.  
 

Затим је предсједавајући образложио измјене и допуне предлога дневног реда који су посланици  
добили у позиву за сједницу. Са дневног реда скинуто је шест закона, и то из 9, 10, 13, 14, 15. и 16. тачке 
предлога дневног реда, све на захтјев комисија које нису успјеле доставити извјештаје односно мишљења 
о овим предлозима закона.  

Предсједавајући Белкић рекао је да су уврштене три нове тачке, за које су испуњени пословнички 
услови за разматрање, као и два споразума. Нагласио је да су посланици на клупе добили нови 
измијењени и допуњени предлог дневног реда и отворио расправу.  
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 С обзиром да није било расправе, предсједавајући Бериз Белкић констатовао је да 47. сједница 
Дома има сљедећи 
 

Д Н Е В Н И  Р Е Д 
1. Усвајање Записника са 46. сједнице Представничког дома; 
2. Посланичка питања и одговори; 
3. Предлог амандмана I на Устав БиХ (прво читање); 
4. Изјашњавање о Предлогу закона о допуни Закона о царинској тарифи БиХ (друго читање); 
5. Предлог закона о малољетним починиоцима кривичних дјела и кривичноправној заштити 

дјеце и малољетника (друго читање); 
6. Предлог закона о бесплатној правној помоћи (друго читање); 
7. Предлог закона о међународној правној помоћи у кривичним стварима (друго читање); 
8. Предлог закона о измјенама и допунама Закона о министарствима и другим органима 

управе БиХ (друго читање); 
9. Предлог закона о ваздухопловству Босне и Херцеговине (друго читање); 
10. Предлог закона о Агенцији за пружање услуга у ваздушној пловидби БиХ (друго читање); 
11. Захтјев посланика Сефера Халиловића за разматрање Предлога закона о измјенама и 

допунама Закона о слободи приступа информацијама у БиХ по хитном поступку, у складу 
са чланом 127. Пословника; 

12. Извјештај Комисије Колегијума о настојању за постизање сагласности о Предлогу закона 
о превозу опасних материја (закон у првом читању); 

13. Извјештај Комисије Колегијума о настојању за постизање сагласности о Мишљењу 
Заједничке комисије за одбрану и безбједност БиХ о Предлогу закона о граничној 
контроли (закон у првом читању); 

14. Предлог државне стратегије за надзор над опојним дрогама, спречавање и сузбијање 
злоупотребе опојних дрога у Босни и Херцеговини (предлагач: Савјет министара БиХ); 

15. Извјештај о раду Државне регулаторне комисије за електричну енергију у 2008. години 
(подносилац: Државна регулаторна комисија за електричну енергију); 

16. Информација о хапшењу Вјекослава Вуковића и активностима предузетим након тог 
догађаја; 

17. Информација о активностима везаним за пријем БиХ у нестално чланство у Савјету 
безбједности Уједињених нација у мандату 2010 – 2011. године; 

18. Информација о кривичним дјелима против достојанства личности и морала у БиХ, са 
нагласком на кривична дјела кријумчарења и трговине људима у 2006. и 2007. години, и 
првих девет мјесеци 2008. године; 

19. Информација Министарства иностраних послова БиХ о Резолуцији Европског парламента 
о Сребреници (Стразбур, 14. и 15. јануара 2009. године); 

20. Информација о поплавама у Поповом пољу, на ријеци Крупи и подручју Хутовог блата с 
предлогом закључака; 

21. Разматрање Предлога закључака у вези са „континуираним нападима на новинаре и 
новинарску професију, са посебним освртом на угрожавање независног медијског 
извјештавања у БиХ (предлагач: посланик Денис Бећировић); 

22. Давање сагласности за ратификацију: 
a) Споразума о војном гранту између Савјета министара БиХ и Владе Републике Турске, 
б)   Билатералног споразума у области образовања између Савјета министара БиХ и Владе  
       Црне Горе, 
ц)   Споразума о преференцијалној трговини између Босне и Херцеговине и Исламске  
       Републике Иран; 
д)   Меморандума о разумијевању о будућности здравствене мреже у југоисточној Европи  
       у оквиру Процеса регионалне сарадње у југоисточној Европи, 
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Ад – 1.  Усвајање Записника са 46. сједнице Представничког дома 
 
 У оквиру расправе о Записнику, Денис Бећировић је примијетио да су у Записнику 
болдирана имена неких учесника у расправи, али не свих, па је затражио да се то чини на 
једнообразан начин – или да се болдирају имена свих учесника у расправи, или да се уопште не 
болдирају.  
 Уз ову примједбу, Записник са 46. сједнице усвојен је са 37 гласова ''за'' и једним гласом 
''уздржан''. 
 
Ад. – 2. Посланичка питања и одговори 
 

Предсједавајући Белкић констатовао је да су одговоре на питања од претходне до ове 
сједнице добили: Адем Хускић, Бранко Докић, Рифат Долић, Милорад Живковић и Азра 
Алајбеговић, а да је Славко Јовичић добио обавјештење у вези са питањем постављеним на 45. и 
Рифат Долић у вези са питањем постављеним на 42. сједници.  
 
 Милорад Живковић је, коментаришући одговор на питање у вези са оригиналним текстом 
Дејтонског споразума, који је добио од предсједнице Уставног суда, изразио незадовољство. Такође је 
приговорио што служба није доставила Уставном суду његово питање које је предао у писаној форми са 
образложењем, па је затражио да се то његово питање прослиједи поново Уставном суду како би 
добио прецизан одговор.  
 Рифат Долић је такође коментарисао одговор на питање у вези са кадровским становима. 
Затражио је да се то његово питање прослиједи Правобранилаштву БиХ.  
 Хусеин Нанић коментарисао је одговор који је добио од предсједавајућег Савјета министара, у 
вези са разоткривањем потпуне истине о страдалим Бошњацима, у контексту  посјете премијера Црне 
Горе и изјаве да нема отворених питања између БиХ и Црне Горе. Рекао је да је предсједавајући Савјета 
министара у одговору рекао да је, по Уставу, Предсједништво надлежно за конкретна питања, па је 
затражио  да питање буде прослијеђено Предсједништву БиХ те рекао да очекује одговор.  
 Славко Јовичић коментарисао је одговор који је добио од Генералног секретаријата Савјета 
министара, у вези са националном структуром у свим институцијама. Рекао је да није задовољан 
одговором и поставио питање – „Када ће једна једина од 56 институција покушати исправити тај 
дебаланс у националној структури, барем руководећих људи... Када ће почети да се примјенује то што 
они мени стално шаљу као одговоре?“ 
 Азра Алајбеговић је, уз остало, рекла да је задовољна одговором који је добила од Колегијума 
Представничког дома. Замолила је да јој се достави Предлог чланова делегације који је Колегијуму 
упутила Интерпарламентарна групе БиХ при Интерпарламентарној унији, с обзиром да постоје 
одређене разлике у Предлогу“.  
 Денис Бећировић коментарисао је одговор који је добио од службе Парламентарне скупштине у 
вези с путовањима. Рекао је да одговор није тачан и „да ће Стручна служба, овлашћени људи у 
Парламентарној скуштини исправити одређене нетачности које су дате у том одговору“.  
 
 Постављена су нова посланичка питања како слиједи: 
 
Садик Ахметовић: 

„Шта је Савјет министара БиХ предузео у заштити грађана БиХ који су предмет 
истражних радњи Тужилаштва Републике Српске (случај Ганић и др.)?“ 
  
Шемсудин Мехмедовић: 
 „1. Деветог фебруара 2009. године Служби за послове са странцима достављено је око 200 
рјешења о укидању бх. држављанства лицима која су поријеклом са територија република бивше 
СФРЈ.  По незваничним информацијама, ради се искључиво о лицима бошњачке националности 
са подручја Санџака. С обзиром да се проблематизирао рад Државне комисије за ревизију 
држављанстава са тзв. случајем Вуковић, питам када ће доћи на ред ревизија држављанстава 
протјераних држављана Републике Хрватске, тачније из тзв. Книнске крајине? 
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 2. Када ће се и како правобраниоци у БиХ укључити у рјешавање питања имовине БиХ, с 
обзиром да су они најпозванији да се брину о судбини имовине БиХ? До сада нисам примијетио 
да су се икада огласили о овом питању, а камоли укључили у рјешавање овог тешког питања. 
Стога очекујем одговор да кажу када и како и на који начин ће се укључити у рјешавање овог 
питања.“ 
  
Шефик Џаферовић:  

„Моје питање упућује се Савјету министара БиХ и владама ентитета, а може се упутити 
као питање, али и као обавјештење Високом судском и тужилачком савјету БиХ: Шта се 
намјерава предузети како би се спријечио одлив кадрова у правосуђу који раде у мјестима ван 
њиховог пребивалишта?“  
 
Славко Јовичић - иницијатива: 
 „Ја имам посланичку иницијативу, а она је у складу са чланом 8. Пословника 
Представничког дома и предлажем да се на сједници разматра извјештај Државне агенције за 
истраге и заштиту, СИПА-е, о достављању извјештаја о почињеном кривичном дјелу против 
више лица из Републике Српске. С обзиром да је Савјет министара БиХ на 78. сједници 
разматрао извјештај СИПА-е о наведеном, могао би послужити као полазна основа за дискусију.“   
 
Жељко Кузмановић – иницијатива: 
 „У складу са чланом 8. Пословника Представничког дома, подносим иницијативу да се на 
сједници Парламента разматра – Извјештај Тужилаштва БиХ о начину примања и даљем 
поступању по питању достављања Извјештаја Државне агенције за истраге и заштиту о 
почињеном кривичном дјелу против више лица из Републике Српске.“ 
 
Мехмед Суљкановић:  

„Моје питање упућено је предсједници Комисије за избор чланова Управног одбора 
Агенције за развој високог образовања и обезбјеђивање квалитета, госпођи Есми Хаџагић. 

1. Колико бодова је добио кандидат из реда осталих, професор доктор Тихомир Кнежичек?  
2. Да ли неизбором нити једног кандидата са Универзитета у Тузли прејудицирате 

укидање овог универзитета?'' 
 

Ремзија Кадрић: 
„Постављам питање  Министарству спољне трговине и економских односа. Какво је стање 

у функционисању Управе БиХ за заштиту биља, а у оквиру тога посебно: 
- Каква је национална структура у руководству Управе, као и у Управи у цјелини? 
- Какве су биле процедуре именовања у руководству Управе, као и пријем службеника 

и намјештеника, у цјелини? 
- У којој мјери се поштује Правилник о унутрашњој организацији и систематизацији 

Управе? 
- Колики је број и из којих разлога се ангажују лица по другом основу, мимо радног 

односа? 
- Ако има проблема и опструкција у функционисању Управе, шта Министарство и 

Управа намјеравају урадити да се отклоне уочени недостаци, а све с циљем 
ефикасније реализације Међународне конвенције о заштити биља и усвојених 
закона?“  

 
Рифат Долић:  
  „1. Прво питање постављам Савјету министара. Прије нешто више од годину дана у 
домаћим и неким иностраним медијима пренесена је информација о наводно богатим 
налазиштима нафте у БиХ. А ова информација је, опет, резултат наводних сателитских снимака 
овог простора. Недавно су у медијима објављене одређене информације које мени личе на 
шпекулативне приступе том питању, како је као посљедица ових претпоставки у БиХ 
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експедитивно почело истраживање налазишта нафте које, наводно, у Федерацији БиХ обављају 
компаније из Америке, а у РС-у неке руске компаније.  
 
 Моје питање гласи – Да ли се у БиХ у духу оваквих информација врше истраживања 
налазишта нафте, које компаније врше ова истраживања, у каквом аранжману, и ко је издао 
потребне сагласности?  
 
 2.  Друго питање постављам ресорном министарству у Савјету министара. На који начин 
се у БиХ формирају цијене нафте и нафтних деривата и какви су садашњи механизми контроле 
цијена ових производа? Постоје ли у БиХ прописани јединствени стандарди квалитета нафте и 
нафтних деривата, те на који начин и ко врши контролу квалитета ових производа?“ 
 
Азра Алајбеговић:  

„Министарство цивилних послова питам - Када ће у пуном капацитету почети радити 
Агенција за лијекове БиХ“? 
 
Сефер Халиловић:  
 „Имам два кратка питања, прво питање је министру иностраних послова.  

 Молим Вас да ми доставите списак носилаца дипломатског пасоша и образложење по 
којем су основу издати ти дипломатски пасоши?“ 
 
 Друго питање је министру безбједности:  

Зашто органи безбједности нису одмах реаговали на брутални напад који се догодио у 
суботу 07. фебруара 2009. године у ресторану „Брана“ у Бановићима на Џемалудина Куртића, 
Миралема Ћосића и Ферхата Чолића, који су задобили тешке тјелесне повреде и подвргнути су 
вишеструким оперативним захватима, односно зашто нису узели изјаве истог дана када се напад 
догодио, 07. фебруара, већ тек након неколико дана, односно у сриједу 11. фебруара. Због чега и 
зашто истражни органи не објаве имена починилаца бруталног напада, већ их именују као НН 
особе, иако су њихова имена потврдили очевици и зна се да се ради о браћи Есаду и Сеаду 
Шехићу? Докле су дошли у овој истрази и шта мисле конкретно предузети да се починиоци овог 
зликовачког напада приведу правди?“ 

 
Хусеин Нанић: 

„1. Од Министарства иностраних послова тражим да ми достави имена наших амбасадора 
који су тренутно на дужности и гдје су на дужности, да ли су каријерни или не и која све 
држављанства имају? 

2. Истовремено тражим од министра да ми достави информацију на основу којег правног 
акта и ко доноси одлуку о додјели бх. дипломатских пасоша? Ово питање је слично питању 
господина Халиловића. Тражим списак особа које имају бх. дипломатске пасоше, по којем основу 
су им додијељени и на основу којих аката се додјељује дипломатска виза и вријеме важења те 
дипломатске визе, с обзиром да ми као посланици у овом највишем дому у држави добијемо визе 
које важе шест мјесеци. Ја заиста не видим разлог због чега се те визе достављају с роком важења  
од шест мјесеци.“ 
 
Денис Бећировић:  

„Зашто Савјет министара БиХ у посљедње двије године није заузео јединствене ставове у 
вези са судским процесима и хапшењима држављана БиХ које је предузела Република Србија?“  
 
Славко Матић:  
 „Ја имам питање за руководство Управе за индиректно опорезивање – Министарство 
спољне трговине и економских односа и Министарство безбједности. Зашто се на граничним 
прелазима примјењују различита мјерила и критеријуми за увоз и промет робе и да ли је донесена 
одлука о преусмјеравању промета робе с једних на друге граничне прелазе, односно 
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фаворизирање појединих прелаза на уштрб других. Ако постоји таква одлука, ко ју је и када 
донио?“ 
 
Нико Лозанчић:  
 „Високом судском и тужилачком савјету постављам једно лакше питање, надајући се да ћу 
овај пут добити бржи одговор: Из средстава информисања чули смо тешке оптужбе на рачун 
уважених носилаца судско-тужилачке функције, професије у БиХ, господе Изе Танкића и 
господина Бранка Перића, бившег предсједника и члана Високог судског и тужилачког савјета. 
Оптужбе су изречене у магазину „60 минута'' Федералне ТВ.  

Питање гласи – Шта је Високи судски и тужилачки савјет предузео да заштити дигнитет 
ових високих званичника уколико оптужбе нису тачне? Односно – Шта ће Високи судски и 
тужилачки савјет предузети да их санкционише уколико су оптужбе основане?“ 
 
  
Ад. – 3. Предлог амандмана I на Устав БиХ (прво читање) 
 
 У уводним напоменама предсједавајући Белкић подсјетио је на ходограм за разматрања 
уставног амандмана који је утврдио Колегијум. Рекао је такође да је Уставноправна комисија 
доставила Мишљење у којем је наведено да је утврђен ваљан уставноправни основ, прихваћени  
принципи Aндмана I на Устав БиХ. Подсјетио је такође да је Колегијум Дома утврдио Предлог 
закључка којим се овлашћује Уставноправна комисија да о Амандману спроведе јавну расправу у 
пет градова  Босне и Херцеговине.  
 
 Предсједавајући Уставноправне комисије Шефик Џаферовић образложио је Мишљење у 
име Комисије, те изнио одређене предлоге и сугестије у вези са спровођењем јавне расправе.  
 У расправи о Предлогу амандмана I на Устав Босне и Херцеговине учествовали су: Бериз 
Белкић,  Милорад Живковић,  Екрем Ајановић,  Рифат Долић, Јерко Иванковић Лијановић, Хаџи 
Јован Митровић, Сефер Халиловић, Златко Лагумџија, Садик Ахметовић, Нико Лозанчић,  Денис 
Бећировић,  Славко Јовичић, Мирко Околић,  Бранко Докић, Шефик Џаферовић и  Винко Зорић. 
 Приликом гласања, Дом је са 38 гласова ''за'' (из Федерације БиХ 26, из РС-а 12) и једним 
''против'' усвојио Амандман I на Устав Босне и Херцеговине у првом читању.  
 На предлог Колегијума, такође са 38 гласова ''за'' (из Федерације БиХ 26, из РС-а 12) и 
једним ''против'', усвојен је сљедећи закључак: 

Овлашћује се Уставноправна комисија Дома да, у сарадњи са Уставноправном 
комисијом Дома народа, спроведе јавну расправу о Амандману I на Устав БиХ у пет 
градова Босне и Херцеговине (Сарајево, Бања Лука, Мостар, Брчко и Тузла).  
  
Ад. – 4. Изјашњавање о Предлогу закона о допуни Закона о царинској тарифи БиХ 
              (друго читање) 
 
 У уводним напоменама предсједавајући је подсјетио да је на прошлој сједници завршена 
расправа о овом предлогу закона и да је одгођено изјашњавања ради обављања одређених 
консултација и активности. Међутим, до сада се није ништа промијенило у односу на овај 
предлог закона, па је Колегијум процијенио да се Дом на овој сједници може изјаснити о 
Предлогу закона.  
 Приликом гласања, Дом је са 21 гласом ''за'' (из Федерације БиХ 12, из РС-а девет), 17 
''против'' и једним гласом ''уздржан'' усвојио Предлог закон о допуни Закона о царинској тарифи у 
другом читању.  Уз усвајање Закона Дом је усвојио и закључак садржан у Извјештају надлежне 
комисије, који гласи:  
 Налаже се Савјету министара Босне и Херцеговине да у року од 15 дана достави 
Предлог закона о измјенама и допунама Закона о царинској тарифи Босне и Херцеговине 
према потребама бх. привреде. 
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Ад. – 5. Предлог закона о малољетним починиоцима кривичних дјела и кривичноправној  
              заштити дјеце и малољетника (друго читање) 
 
 У уводним напоменама предсједавајући Белкић подсјетио је да је Уставноправна комисија 
доставила Извјештај у којем су садржана 83 амандмана, те да је, због тако великог броја 
амандмана, Комисија сачинила и пречишћени текст Предлога закона – са уграђеним 
амандманима усвојеним на сједници Комисије.  
 Шефик Џаферовић говорио је у име Комисије.  
 Није било расправе.  
 Приликом гласања, за Предлог закона гласало је 30 посланика (из Федерације БиХ 26, из 
РС-а четири), уздржало се девет посланика. 
 Предсједавајући је констатовао да Предлог закона није добио ентитетску већину и да ће 
накнадно бити спроведено усглашавање у Колегијуму као комисији. 
 
Ад. – 6. Предлог закона о бесплатној правној помоћи (друго читање) 
 
 У уводним напоменама предсједавајући је рекао да је надлежна комисија Предлог закона 
прихватила у предложеном тексту. 
 Није било расправе.  
 Приликом гласања, са 30 гласова ''за'' (из Федерације БиХ 25, из РС-а пет), једним 
''против'' и седам гласова ''уздржан'', усвојен је Предлог закона о бесплатној правној помоћи у 
другом читању.  
 
Ад. – 7. Предлог закона о међународној правној помоћи у кривичним стварима 
              (друго читање) 
 
 Предсједавајући је у уводним напоменама рекао да је надлежна комисија и овај предлог 
закона прихватила у предложеном тексту. 
 Није било расправе.  
 Приликом гласања, за Предлог закона гласало је 28 посланика (из Федерације БиХ 25, из 
РС-а три), против седам, уздржала су се четири посланика. Због недостатка ентитетске већине, 
одмах је спроведено усаглашавање у Колегијуму као комисији и није било сагласности. У другом 
кругу гласања за Предлог закона гласало је 27, против 10 – из Републике Српске, уздржала су се 
два посланика. 
 Предсједавајући је констатовао да је двије трећине посланика из ентитета гласало против, 
те да је Предлог закона одбијен у другом читању. 
 
 
Ад. – 8.  Предлог закона о измјенама и допунама Закона о министарствима и другим 
               органима управе БиХ (друго читање) 
 
 Кратке уводне напомене дао је предсједавајући, рекавши да је надлежна комисија 
прихватила Предлог закона у предложеном тексту. 
 Није било расправе.  
 Са 36 гласова ''за'' (из Федерације БиХ 23, из РС-а 13) и три гласа ''уздржан'', усвојен је 
Предлог закона из ове тачке у другом читању. 
 
Ад. – 9. и 10.  
 
 Није било расправе у оквиру ових тачака дневног реда.  

На Предлог клуба СНСД-а одгођено је изјашњавањ у другом читању о: 
• Предлогу закона о ваздухопловству Босне и Херцеговине и 
• Предлогу закона  о Агенцији за пружање услуга у ваздушној пловидби БиХ. 
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Ад. – 11. Захтјев посланика Сефера Халиловића за разматрање Предлога закона о  
                измјенама и допунама Закона о слободи приступа информацијама у БиХ по хитном 
                поступку, у складу са чланом 127. Пословника 
                
 
 Није било расправе.  
 Приликом гласања, захтјев за хитни поступак није добио ентитетску већину. За захтјев је 
гласало 19 (из Федерације БиХ 15, из РС-а четири), против је гласало 10, уздржало се девет 
посланика. 
 Предсједавајући Белкић констатовао је да ће накнадно бити спроведено усаглашавање у 
Колегијуму као комисији.  
 
Ад. – 12. Извјештај Комисије Колегијума о настојању за постизање сагласности о Предлогу 
                закона о превозу опасних материја (закон у првом читању) 
 
 Није било расправе. 
 У другом кругу гласања за Предлог закона о превозу опасних материја гласало је 25, 
против 11 – сви из Републике Српске, уздржао се један посланик. 
 Предсједавајући је констатовао да је одбијен Предлог закона о превозу опасних материја у 
првом читању. 
 
Ад. – 13. Извјештај Комисије Колегијума о настојању за постизање сагласности о  
                Мишљењу Заједничке комисије за одбрану и безбједност БиХ о Предлогу закона о  
                граничној контроли  (закон у првом читању) 
 
            Није било расправе ни у оквиру ове тачке дневног реда. 
 Приликом гласања Дом није усвојио Мишљење Заједничке комисије за одбрану и 
безбједност БиХ, па је тако Предлог закона поново враћен Комисији на разматрање. За Мишљење 
је гласало 17, а против 21 посланик.  
 
Ад. – 14. Предлог државне стратегије за надзор над опојним дрогама, спречавање и 
                сузбијање злоупотребе опојних дрога у Босни и Херцеговини (предлагач: Савјет 
                министара БиХ) 
 
 У уводним напоменама предсједавајући Белкић подсјетио је на Мишљење Уставноправне 
комисије, која је једногласно прихватила Стратегију и предложила и Дому да је прихвати. 
 У расправи су учествовали: Азра Алајбеговић, Селим Бешлагић и Саво Ерић. Послије 
расправе министар Средоје Новић одговорио на нека питања из расправе.  
 Приликом гласања, Дом је једногласно – са 39 гласова (из Федерације БиХ 26, из РС-а 13) 
усвојио Државну стратегију за надзор над опојним дрогама, спречавање и сузбијање злоупотребе 
опојних дрога у БиХ.  
 На предлог Селима Бешлагића усвојени су и сљедећи закључци: 

1. Предлаже се да се планирају средстава за 2009. годину  за реализацију  Државне 
стратегије за надзор над опојним дрогама, спречавање и сузбијање злоупотребе опојних 
дрога у Босни и Херцеговини. 

2. Неопходно је нагласити која је институција задужена за реализацију Стратегије.  
 
Ад. – 15. Извјештај о раду Државне регулаторне комисије за електричну енергију у 2008. 
                години (подносилац: Државна регулаторна комисија за електричну енергију) 
 
 Предсједавајући Белкић је у краћим уводним напоменама рекао да је надлежна комисија 
једногласно прихватила Извјештај из ове тачке. Захвалио је представницима Државне 
регулаторне комисије на присуству сједници због разматрања овог извјештаја. 
 У име Комисије за саобраћај и комуникације кратко је говорио Бранко Докић.  
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 Није било расправе.  
 Приликом гласања, са 34 гласа ''за'' (из Федерације БиХ 22, из РС-а 12) и пет гласова 
''уздржан'', усвојен је Извјештај о раду Државне регулаторне комисије за електричну енергију у 
2008. години. 
 
Ад. – 16. Информација о хапшењу Вјекослава Вуковића и активностима предузетим  
                након тог догађаја 
 
 У уводним напоменама предсједавајући Белкић подсјетио је на закључак Дома са 45. 
сједнице којим је задужен Савјет министара да достави актуелну, односно ажурирану 
информацију. Рекао је да  је Информација коју су добили посланици усвојена на 76. сједници 
Савјета министара. 
 У оквиру ове тачке вођена је дужа расправа у којој су учествовали: Нико Лозанчић,  
Шемсудин Мехмедовић, министар Тарик Садовић, Милорад Живковић, Садик Ахметовић,  
Момчило Новаковић, Салко Соколовић,  Денис Бећировић, Милица Марковић, Јозо Крижановић, 
Селим Бешлагић, Славко Јовичић, Бранко Докић и Мирко Околић. 
 У расправи су предложени сљедећи закључци: 
Нико Лозанчић: 
 „Како правосудно-тужилачки органи БиХ не спроводе никакве предистражне, истражне 
или судске поступке против помоћника министра безбједности БиХ Вјекослава Вуковића, те како 
се против њега пред судовима БиХ не води никакав кривични поступак, Представнички дом 
ПСБиХ сматра да је неосновано рјешење о привременој превентивној суспензији помоћника 
министра безбједности БиХ Вјекослава Вуковића, те тражи од Министарства безбједности да то 
рјешење стави ван снаге.“  
 Закључак није усвојен. За је гласало 12, против 20, уздржало се седам посланика. 
 
Денис Бећировић: 

„1. Представнички дом ПСБиХ задужује Савјет министара БиХ да у року од седам дана 
достави овом дому информацију о хапшењу Вјекослава Вуковића. 

2. Представнички дом ПСБиХ, због континуираног неспровођења закључака и 
иницијатива Представничког дома, закључује да ће у наредних 30 дана преиспитати даље 
повјерење Савјету министара БиХ.“  
 Ни ови закључци нису усвојени. За је гласало 12, против 23, уздржана четири посланика. 
 
Јозо Крижановић: 
 „Не прихвата се Информација о хапшењу Вјекослава Вуковића и активностима 
предузетим након тог догађаја. 

Обавезује се Савјет министара БиХ да ову информацију допуни у складу са закључком 
Представничког дома са 45. сједнице и достави је овом дому до 15. 03. 2009. године.“  
 Ови закључци усвојени су са 26 гласова ''за'' (из Федерације БиХ 18, из РС-а осам), осам 
''против'' и пет гласова ''уздржан''.  
 
Ад. – 17. Информација о активностима везаним за пријем БиХ у нестално чланство у  
                Савјету безбједности Уједињених нација у мандату 2010 – 2011. године 
 
 У уводним напомена поводом ове тачке дневног реда предсједавајући Бериз Белкић рекао 
је да је Колегијум Информацију упутио Комисији за спољне послове, као надлежној, ради 
достављања мишљења. Међутим, Комисија је одржала сједницу, али није стигла да разматра ову 
тачку, тако да није Дому доставила мишљење. Подсјетио је и да је Министарство иностраних 
послова у вези с овом темом доставило и План рада Координационог тима за вођење кампање за 
нестално чланство БиХ у Савјету безбједности, као и неколико додатних материјала. Достављен 
је и захтјев за именовање члана из Парламентарне скупштине у Координациони тим. 
 Предсједавајући Комисије за спољне послове, Славко Матић, рекао је да је Комисија на 
јучерашњој сједници дошла до ове тачке дневног реда, међутим прије тога је вођена шира 
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расправа ради утврђивања предлога за члана Координационог тима из Парламентарне 
скупштине, јер једино још Парламентарна скупштина није именовала свог члана, тако да због 
дужине трајања сједнице није могло бити завршено разматрање поменуте информације ради 
давања мишљења Дому. У вези са Информацијом, рекао је да поздравља све активности које су 
учињене и предложио Дому да Информацију разматра и прими је к знању. Што се  тиче члана 
Координационог тима, рекао је да се Комисија није могла усагласити о предлогу, те је предложио 
закључак – да Дом овласти Колегијум да заједно са Колегијумом Дома народа предложи 
представника Парламентарне скупштине БиХ у Координациони тим за вођење кампање за пријем 
Босне и Херцеговине у нестално чланство у Савјету безбједности Уједињених нација.  
 У расправи о овој тачки дневног реда учествовали су: Милорад Живковић, Хусеин Нанић, 
Денис Бећировић и Азра Алајбеговић. Након расправе министар Свен Алкалај дао је одређена 
појашњења у вези са разматраном темом.  
 Приликом гласања, са 35 гласова ''за'' (из Федерације БиХ 23, из РС-а 12) и три гласа 
''уздржан'', Информација из ове тачке примљена је к знању. 
 На предлог Славка Матића, Дом је, са 36 гласова ''за'' (из Федерације БиХ 26, из РС-а 10) и 
три гласа ''уздржан'',  усвојио и сљедећи закључак: 
 Представнички дом овлашћује Колегијум Дома да, у сарадњу са Колегијумом Дома  
народа, у име Парламентарне скупштине БиХ одреди члана Координационог тима за 
вођење кампање за пријем Босне и Херцеговине у нестално чланство у Савјету безбједности 
Уједињених нација у мандату 2010-2011. године. 
 
Ад. – 18. Информација о кривичним дјелима против достојанства личности и морала у БиХ, 
                са нагласком на кривична дјела кријумчарења и трговине људима у 2006. и 2007. 
                години, и првих девет мјесеци 2008. године 
 
 У уводним напоменама предсједавајући Белкић рекао је да је надлежна Уставноправна 
комисија прихватила информацију и предлаже и Дому да је прими к знању.  
 Није било расправе.   
 Приликом гласања, са 30 гласова ''за'' (из Федерације БиХ 19, из РС-а 11), једним ''против'' 
и седам гласова ''уздржан'', Дом је примо к знању Информацију из ове тачке.  
 
Ад. – 19. Информација Министарства иностраних послова о Резолуцији Европског 
                парламента о Сребреници (Стразбур, 14. и 15. јануара 2009. године) 
 
 Предсједавајући Белкић је у уводним напоменама рекао да је Комисија за спољне послове, 
на 38. сједници, на предлог Дениса Бећировића, закључила да се Информације разматра на 
сједници Дома.  
 У расправи о овој тачки учествовали су: Милица Марковић, Садик Ахметовић, Денис 
Бећировић, Адем Хускић и Мартин Рагуж. 
 Послије расправе, Дом је једногласно (са 35  гласова – из Федерације 24, из РС-а 11) 
примио к знању Информацију из ове тачке.  
 Дом се затим  изјаснио о закључцима предложеним у расправи, како слиједи: 
 
Закључак  Садика Ахметовића: 
 „Задужује се Савјет министара да у парламентарну процедуру упути Предлог закона којим 
ће се 11. јули обиљежавати као дан сјећања на жртве геноцида у Сребреници, на цијелој 
територији Босне и Херцеговине.“ 
 Закључак није усвојен. За је гласало 28 (из Федерације БиХ 26, из РС-а два), против седам, 
уздржала су се три посланика. У другом кругу гласања, након усаглашавања у Колегијуму као 
комисији, из Републике Српске против је гласало 11 посланика, што је више од двије трећине из 
ентитета.  
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Закључци Дениса Бећировића:  
 „1. Представнички дом Парламентарне скупштине БиХ подржава текст Резолуције о 
Сребреници који је усвојио Европски парламент на сједници одржаној 14. и 15. јануара 2009. 
године. 
 2. Представнички дом позива, прије свега, државе Западног Балкана да у што краћем року 
подрже текст Резолуције о Сребреници, као израз спремности изградње трајног мира и 
стабилности. 
 3. Преставнички дом ПСБиХ закључује да ће текст Резлуције о Сребреници у року од 30 
дана доставити свим изабраним званичницима законодавне, извршне и судске власти на 
државном, ентитетском, кантоналном и општинском нивоу.  
 Нису усвојени ни ови закључци. За је гласало 28 (из Федерације БиХ 26, из РС-а два), 
против шест, уздржало се пет посланика. У другом кругу гласања, послије усаглашавања у 
Колегијуму,  из РС-а  је 11 посланика гласало против закључака. 
 
Ад. – 20. Информација о поплавама у Поповом пољу, на ријеци Крупи и подручју Хутовог 
                блата са Предлогом закључака 
 
 У уводним напоменама предсједавајући Белкић подсјетио је на закључак са 45. сједнице 
који је усвојен поводом Информације из ове тачке, те да нису достављени материјали који су 
тражени овим закључком. Додао је да је Колегијум Дома, из поштовања према предлагачу,  
уврстио Информацију у дневни ред, те да је први замјеник предсједавајућег Милорад Живковић 
дошао до материјала који је упућен према Савјету министара. Додао је да Дом треба да процијени 
да ли су се стекли услови за разматрање Информације, како је затражено на прошлој сједници.
 Мартин Рагуж је, уз остало, рекао да је Закључком Дома од Савјета министара тражено  не 
само да достави материјал већ да припреми одређену врсту приступа питању које се не односи 
само на поплаве обухваћене овом информацијом, јер се ради о једној од најважнијих животних 
области, гдје не постоји ни превенција, ни мониторинг, ни могућност да се квалитетно реагује. 
Предложио је да се сачека наредна сједница, а ако до тада не буде достављен одговор од Савјета 
министара, он ће посебно зазузети став о таквом односу.  
 Милорад Живковић рекао је да је на његово инсистирање на сједници Колегијума 
уврштена ова тачка, с обзиром да није било могуће одржати сједницу Проширеног колегијума на 
којој би се са предсједавајућим клубова договорили о овоме. Сагласио се са предлогом М. Рагужа 
да се сачека до наредне сједнице да Савјет министара достави материјал.  
 У расправи је још учествовао Момчило Новаковић.  
 Прихваћен је предлог да се одгоди разматрање ове тачке до наредне сједнице Дома.  
 
Ад. – 21. Разматрање Предлога закључака у вези са „континуираним нападима на новинаре 
                и новинарску професију, с посебним освртом на угрожавање независног медијског 
                извјештавања у БиХ“  (предлагач: посланик Денис Бећировић) 
 
 Послије кратких уводних напомена предсједавајућег, у расправи о овој тачки учествовали 
су: Милица Марковић, Момчило Новаковић, Милорад Живковић, Мирко Околић, Нико 
Лозанчић,  Бакир Изетбеговић,  Денис Бећировић,  Азра Хаџиахметовић,  Лазар Породановић,  
Драго Калабић, Бранко Докић, Јерко Иванковић Лијановић, Јозо Крижановић, Мартин Рагуж, 
Славко Јовичић,  Златко Лагумџија, Селим Бешлагић. 
 У расправи је Момчило Новаковић предложио измјену у 4. закључку Дениса Бећировића, 
коју је предлагач прихватио. Уз ову измјену, са 33 гласа ''за'' (из Федерације БиХ 26, из РС-а 
седам) и пет гласова ''уздржан'', усвојени су сљедећи закључци:  

1. Представнички дом Парламентарне скупштине БиХ најоштрије осуђује  
учестале нападе на новинаре у Босни и Херцеговини као и сваки атак на новинарску 
професију и спречавање информисања јавности. 

2. Представнички дом Парламентарне скупштине БиХ тражи од надлежних органа 
хитно спровођење детаљних истрага и предузимање законских мјера за санкционисање 
свих извршилаца напада на новинаре у Босни и Херцеговини. 
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3. Представнички дом Парламентарне скупштине БиХ позива све надлежне органе 

Босне и Херцеговине да најозбиљније схвате Резолуцију Европског парламента од 23. 10. 
2008. године, у којој се "изражава забринутост због климе застрашивања медија" и "тражи 
од политичких лидера да препознају значајну улогу коју имају независни медији и 
невладине организације". 

4. Представнички дом Парламентарне скупштине БиХ оцјењује да су напади на 
новинаре атак на медијске слободе и права новинара на слободан рад. Слобода говора и 
слобода мишљења основни су принципи сваког отвореног и демократског друштва, а свако 
угрожавање ових права директан је напад на слободу јавне ријечи. 

5. Представнички дом Парламентарне скупштине БиХ задужује Министарство 
безбједности БиХ да најкасније у року од 15 дана достави Представничком дому 
информацију о стању безбједности новинара у Босни и Херцеговини. 
 
 Клуб СДА предложио је сљедећи закључак:  

Представнички дом упозорава да слобода говора и слобода мишљења не смију бити 
злоупотребљавани и коришћени у пропагандне сврхе, те за наметање сопствених 
политичких и идеолошких ставова. Медији, а нарочито електронски медији, за које 
грађани имају законску обавезу плаћања мјесечне претплате, дужни су да гледаоцима и 
слушаоцима пруже истиниту и цјеловиту информацију, као и непристрасан и 
професионалан коментар. Рјечник и квалификације које се користе не смију бити у 
супротности са Кодексом о емитовању РТВ програма, елементарном пристојношћу и 
добрим укусом.  

Овај закључак усвојен је са 30 гласова ''за'' (из Федерације БиХ 18, из РС-а 12), седам 
''против'' и два гласа ''уздржан''.  

 
Јерко Иванковић Лијановић предложио је сљедећи закључак: „Задужује се Савјет 

министара БиХ да изанализира законе о клевети  у БиХ, те уколико утврди да нису адекватни, 
предложи нови закон о клевети Парламентарне скупштине БиХ“.   

Приликом гласања предсједавајући Белкић је скренуо пажњу да не постоји закон о 
клевети у Босни и Херцеговини, те да га стога није могуће ни анализирати. Додао је да је 
кривично дјело клевете обрађено у Кривичном закону, те сугерисао посланику да ово упути као 
иницијативу за израду закона о клевети. Ипак, на инсистирање предлагача, предсједавајући је 
предлог закључка до на гласање. Закључак је увојен са 20 гласова ''за'' (из Федерације БиХ 14, из 
РС-а шест), осам ''против'' и 10 гласова ''уздржан''. 

Приликом припреме за потпис било је неопходно закључак прилагодити постојећем 
правном стању, па је закључак потписан и прослијеђен ради реализације у сљедећој форми:  

Задужује се Савјет министара БиХ да уради анализу законских одредаба о клевети у 
БиХ, те да, ако утврди њихову неадекватност, предложи нови закон Босне и Херцеговине о 
клевети.  

 
Ад. – 22.  Давање сагласности за ратификацију: 

a) Споразума о војном гранту између Савјета министара БиХ и Владе Републике Турске, 
б)   Билатералног споразума у области образовања између Савјета министара БиХ и Владе  
       Црне Горе, 

            ц)   Споразума о преференцијалној трговини између Босне и Херцеговине и Исламске  
                   Републике Иран; 

д)   Меморандума о разумијевању о будућности здравствене мреже у југоисточној Европи  
       у оквиру Процеса регионалне сарадње у југоисточној Европи. 

 
Предсједавајући Дома Бериз Белкић је у уводним напоменама рекао да је Комисија за 

спољне послове доставила Мишљење о актима из ове тачке и предложила Дому да да сагласност 
за њихову ратификацију. 

Није било расправе.  
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Дом се изјаснио о свим споразумима и једногласно (36 гласова – из Федерације БиХ 23, 

из РС-а 13) дао сагласност за ратификацију споразума и Меморандума из ове тачке.  
 
Овим је реализован дневни ред 47. сједнице.  
 
Закључујући сједницу, предсједавајући Бериз Белкић подсјетио је посланике да ће наредна 

сједница Дома бити одржана 18. фебруара. Позвао је предсједавајуће комисија да благовремено 
сазивају сједнице комисија ради достављања мишљења и извјештаја из њихове надлежности 
Дому, како би се избјегло скидање материјала са дневног реда, што је то био случај на овој 
сједници.  
 
 Сједница је завршена у  19.25 часова. 
 Саставни дио Записника је транскрипт 47. сједнице Дома. 
 
 
 
              СЕКРЕТАР                                                       ПРЕДСЈЕДАВАЈУЋИ      
 ПРЕДСТАВНИЧКОГ ДОМА                                  ПРЕДСТАВНИЧКОГ  ДОМА 
         Бранка Тодоровић                                                                        Бериз Белкић 
          


